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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az otthonápolók mikor vehetnek ki szabadnapot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több, mint félmillió magyar ember szorul ápolásra minden egyes nap súlyos egészségi állapota 
vagy fogyatékossága miatt. Csak az idős, gondoskodásra szorulók száma több, mint 600 ezer, a házi
segítségnyújtó szolgálat pedig 100 ezer emberhez el sem jut. A súlyos fogyatékossággal élők száma 
további 144 ezer, ebből 13 ezerhez nem jut el a szolgálat. Mind a fogyatékkal élők, mind az őket 
ápolók szerint is sokkal jobb az érintetteket otthon, a családjuk körében ápolni, mint tömött, 
borzalmas állapotban lévő bentlakásos intézményekbe költöztetni. Mivel az államtól erre nem 
kapnak elég támogatást, ezt csak óriási áron és önfeláldozással tehetik meg. A rászoruló idős 
szüleiket vagy gyerekeiket otthon gondozó családtagok, valamint maguk a fogyatékossággal élők is 
rettenetesen kiszolgáltatott és elszigetelt életet élnek. Az otthonápolás 24 órás szolgálatot jelent a 
hét minden napján, számukra pedig nincs pihenés és szabadnap.

Kérem Miniszter Urat szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1.Mikor alakítanak ki végre egy rugalmas, hétvégén és a nap 24 órájában elérhető szociális 
szolgáltatási rendszert?

2.Mikor ismerik el végre, hogy az otthonápolás is munka és ennek megfelelően mikor teszik 
lehetővé, hogy az otthonápolók is pihenhessenek, szabadnapot vehessenek ki?

3.Milyen módon juttatják el az érintettek számára releváns információkat, hiszen jelenleg tízből 
három jogosult nem is tud a számukra elérhető szolgáltatásokról?

4. Milyen intézkedéseket tesznek azért, hogy a családtagjaikat ápolók részmunkaidőben munkát 
vállalhassanak, illetve visszatérhessenek a munkaerőpiacra?



5.Mikor és hogyan tesznek végre azért, hogy olyan államilag finanszírozott szociális szolgáltatási 
rendszer jöjjön létre, ami az érintettek valós igényeire ad választ, számukra megfizethető, igény 
szerint bármikor elérhető, valóban lefedi az ország egész területét, és ahol a gondozók 
megbecsültek és jól fizetettek?

6.Mikor valósítják meg végre a szektorsemleges támogatást, ahol nem tesznek különbséget egyházi,
állami és civil fenntartású intézmények ügyfelei között?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2019. augusztus 9.
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